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Protokół nr XXXIII/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 29 czerwca 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

  

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, Wicestarostę Kościańskiego, kierowników i dyrektorów jednostek podległych 

Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę 

prawnego, oraz mieszkańców gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał – nieobecny Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof 

łączny. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXXIII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie rozpatrzenia petycji, 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

5) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej, 

6) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego, 

7) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pięciu lokali wchodzących w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Sienkiewicza 14, 

9) w sprawie zmiany nazwy ulicy „Janka Krasickiego” na „Ignacego 

Krasickiego”               w Śmiglu, 

10) w sprawie nadania nazwy ulicy Przemysłowej w Koszanowie. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na zapytania 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że dnia 28 czerwca 2017 roku  zostało skierowane do 

Biura Rady pismo z prośbą o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż pięciu lokali wchodzących w skład nieruchomości położonej w Śmiglu 

przy ulicy Sienkiewicza 14. 
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Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga wyjaśnił, że w związku z wątpliwościami 

jakie pojawiły się na komisji planowania i rozwoju oraz finansowo – gospodarczej i 

negatywnymi opiniami obydwu komisji jest propozycja aby ponownie przedyskutować i 

przeanalizować ten temat. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wycofanie 

uchwały z porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wycofaniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wycofana z porządku obrad i tak pkt 9 ppkt 9 staje się ppkt 8, a ppkt 

10 staje się ppkt 9. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXXII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Protokół przyjęto. 

 

O godz.16:10 na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący Rady.  

W obradach uczestniczy 15 radnych. 
 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

Przewodniczący przekazał, że pisma jakie wpłynęły do Biura rady zostały tematycznie 

skierowane na komisje. Pismo, które zostało złożone w dniu dzisiejszym jest do wglądu w 

Biurze Rady. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  
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Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Radny Alfred Splisteser zapytał o pkt 20, 23 i 27. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że później przekaże informację dotyczącą spotkania 

członków wspólnoty w Jezierzycach, natomiast jeśli chodzi o Zgromadzenie wspólników w 

Trzebani to dotyczyło przekazania sprawozdania z działalności spółki w 2016 roku i 

przedstawienie sprawozdania finansowego. Sprawa ewentualnych podwyżek cen za odpady 

nie była poruszana.  

Radny Grzelczyk Sławomir zapytał o pkt 41 a dokładnie czy sprawy z gazownią są 

załatwione skoro kabel jest potrzebny? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że pojawiły się pewne problemy ale sprawa jest w trakcie 

załatwiania. 

Przewodniczący Rady zadał pytanie dotyczące wydanych zarządzeń, a dokładnie 

dlaczego nie ma numerów wydanych zarządzeń? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że oczywiście zarządzenia są numerowane jednak w 

sprawozdaniu nie ma obowiązku pisania numeru. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad. 7. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Radny Michał Skrzypczak zapytał kiedy rozpocznie się budowa chodnika przy ul. 

Morownickiej i ul. Wodnej? 

 

Ad.8. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

1) Sołtys Żegrówka – Henryk Skorupiński zapytał o zarośnięte torowisko i prosił o 

wyjaśnienie tej sprawy. Zapytał czy pas drogowy obejmuje torowisko i do kogo 

należy torowisko – do gminy czy do starostwa? 

 

Ad. 9. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie rozpatrzenia petycji, 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady i wyjaśnił, że 14 czerwca Rada 

obradowała na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady. Na posiedzeniu ustalono, że 

podejmując decyzję w tak ważnej sprawie należy zadbać o historyczne znaczenie kolejki 

wąskotorowej dla Gminy. W związku z tym podejmowanie jakichkolwiek kroków nie jest 

zasadne, zważywszy iż istnieje szansa na pojawienie się w przyszłym roku specjalnych 

rządowych funduszy na ten cel. W związku z czym petycję mieszkańców Ziemina, dotyczącą 

likwidacji torów oraz budowy ścieżki  pieszo - rowerowej na odcinku Wielichowo – Śniaty, 

uznaje się za nieuzasadnioną. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 1, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

nr XXXIII/248/17 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany 

dotyczą : 

Dochody  

 

1.1. w n/w rozdziałach dokonuje się zwiększenia z tytułu osiągniętych dochodów powyżej 

zapisanych w budżecie:  

a) rozdział 01095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 8 zł  

b) rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie o kwotę 

15.000 zł (dochody z tytułu biletów na ŚKW)  

c) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie o kwotę 

2.000 zł  

d) rozdział 75023 Urzędy gmin – zwiększenie o kwotę 1.000 zł (dochód z tytułu ślubu 

poza budynkiem Urzędu)  

e) rozdział 80110 Gimnazja – zwiększenie o kwotę 4.524 zł (rozliczenie zadania z roku 

2016)  

 

1.2. w n/w rozdziałach dokonuje się zmniejszenia dochodów:  

a) rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zmniejszenie o kwotę 10.532 zł (urealnienie 

zaplanowanych dochodów)  

Radny Alfred Splisteser zapytał za co mielibyśmy dochody w tym paragrafie? 

Skarbnik odpowiedział, że do sesji odpowie na to pytanie. 

b) rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe – zmniejszenie o kwotę 12.000 zł 

(odsetki od lokat – urealnienie dochodów)  

Wydatki  

a) rozdział 02001 Gospodarka leśna – zwiększa się wydatki o kwotę 2.000 zł - 

zwiększenie wydatków na wykonanie planów urządzania lasów gminnych oraz 

opracowania prognozy oddziaływania na środowisko  

b) rozdział 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki – zwiększenie o kwotę 

1.200 zł z przeznaczeniem na dotację dla organizacji pozarządowej na zadanie 

„Odnowa szlaków na terenie Gminy Śmigiel”  

c) rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne – przeniesienia pomiędzy paragrafami oraz 

wprowadzenie do budżetu zadania inwestycyjnego pn. „Zakup ciężkiego samochodu 

ciężarowego ratowniczo – gaśniczego z napędem 4x4”. Zgodnie z decyzją WFOŚiGW 

w Poznaniu Gminie Śmigiel udzielona zostanie pomoc finansowa na realizację w/w 

przedsięwzięcia (szczegóły w Uchwale w sprawie zaciągnięcia zobowiązania)  

d) rozdział 75818 Rezerwy ogólne i celowe - zmniejszenie o kwotę 1.199,63; z tego 

zwiększenie dotacji o kwotę 1.200 zł oraz zmniejszenie Rozchodów o kwotę 0,37 zł  



5 

 

e) dział 801 Oświata i wychowanie – przeniesienia na wniosek kierowników jednostek 

organizacyjnych  

f) rozdział 90004 Utrzymanie zieleni – zmniejszenie o kwotę 2.000 zł (z tytułu 

zwiększenia wydatków w kwocie 2.000 zł - zwiększenie wydatków na wykonanie 

planów urządzania lasów gminnych oraz opracowania prognozy oddziaływania na 

środowisko  

g) rozdziały 90004, 92105, 92109, 92195 oraz 92505 przeniesienia na wniosek Sołectw – 

szczegóły przedstawione zostały w Załączniku Nr 6 Planowane wydatki Funduszu 

Sołeckiego na 2017 rok. 

 

Przychody  

 

Wprowadzenie do budżetu Gminy Śmigiel wolnych środków w kwocie 1.000.000 zł, w celu 

zabezpieczenia środków na wprowadzenie zadania inwestycyjnego pn. „Zakup ciężkiego 

samochodu ciężarowego ratowniczo – gaśniczego z napędem 4x4”.  

 

Rozchody  

 

Urealniono wysokość Rozchodów budżetu Gminy Śmigiel do faktycznie podpisanych umów 

o kwotę 0,37 zł.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/249/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że Rada Miejska Śmigla 

podejmuje uchwałę o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego do wysokości nieprzekraczającej kwoty 500.000,00 zł (pięćset tysięcy złotych 

00/100) na dofinansowanie realizacji dróg powiatowych na terenie Gminy Śmigiel. 

Przewodniczący Rady dodał, że w uchwale nie wskazujemy konkretnie na jakie 

zadanie by „nie wiązać sobie rąk”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak – Puk wyjaśniła, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 
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 Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/250/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego. 

 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że 

postanawia się udzielić pomocy finansowej w kwocie 30.000,00 zł dla Powiatu 

Kościańskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań inwestycyjnych. Szczegółowe 

warunki udzielenia i zasady rozliczenia środków, określone zostaną w umowie.  

 Rada podjęła uchwałę o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego do wysokości nieprzekraczającej kwoty 30.000,00 zł na dofinansowanie 

modernizacji Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kościanie, które są 

zabezpieczone w budżecie Gminy na rok 2017. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą 

Komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak - Puk przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/251/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego. 

 

5) w sprawie przyjęcia pomocy finansowej 

 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że przyjmuje się 

pomoc finansową od Powiatu Kościańskiego w kwocie 500.000 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie Przebudowy drogi gminnej Karśnice – Nowy Białcz. Zgodnie z 

uzgodnieniami Starostwo Powiatowe w Kościanie planuje udzielić pomocy finansowej Gminie 

Śmigiel i przekazać dotację w kwocie 500.000 zł na współfinansowanie w/w zadania. 
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Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą 

Komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak - Puk przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/252/17 w sprawie przyjęcia pomocy finansowej. 

 

W tym momencie obrad o godz.16:40 Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 16:50 w niezmienionym składzie. 

 

6) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego, 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że Gmina Śmigieł 

otrzymała z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Poznaniu promesę udzielenia pomocy finansowej na realizację przedsięwzięcia pn.: „Zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego z napędem 4x4”.  

Pomoc mogłaby być udzielona na następujących warunkach:  

a. zwrotna w kwartalnych ratach  

b. z oprocentowaniem w wysokości 0,5 stopy redyskonta weksli, lecz nie mniej niż 2,8 

% na maksymalny okres do 15 lat  

c. z karencją spłaty rat kapitałowych nie dłuższy niż 1 rok od daty zakończenia 

przedsięwzięcia  

d. z planowanym umorzeniem pożyczki do wysokości 40 %  

Zgodnie z Uchwałą budżetową Gminy Śmigiel na 2017 rok Przychody z zaciągniętych 

pożyczek i kredytów wynoszą 5.800.000 zł.  

Szczegółowe warunki udzielenia pomocy zostaną określone w Umowie zawartej pomiędzy 

Gminą Śmigiel a WFOŚiGW, a spłata pożyczki nastąpi z dochodów własnych Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak - Puk przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/253/17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego. 
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7) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego, 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że uchwała dotyczy 

zaciągnięcia w 2017 roku długoterminowego kredytu w kwocie 4.000.000 zł  na 

sfinansowanie planowanego na 2017 rok deficytu budżetu Gminy Śmigiel. Zgodnie z 

Uchwałą budżetową Gminy Śmigiel na 2017 rok Przychody z zaciągniętych pożyczek i 

kredytów wynoszą 5.800.000 zł. Wybór banku oraz szczegółowe warunki zaciągnięcia 

kredytu zostaną określone z godnie z postanowieniami ustawy Prawo zamówień publicznych. 

Spłata kredytu nastąpi z dochodów własnych Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Przewodniczącą Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak - Puk przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Radny Lech Żak zapytał jakie będzie przeznaczenie tych pieniędzy? 

Skarbnik odpowiedział, że na pokrycie deficytu. Nie będą one przeznaczone na żadną 

nową inwestycję. Głownie by zabezpieczyć środki na termomodernizację i drogę Karśnice – 

Nowy Białcz gdzie dokładamy środków do otrzymanego dofinansowania. Poza tym potrzeba 

jest taka by zbilansować budżet. 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/254/17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego. 

 

8) w sprawie zmiany nazwy ulicy "Janka Krasickiego" na "Ignacego 

Krasickiego" w Śmiglu. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Kubiak i wyjaśnił, że 2 września 2016 roku 

weszła w życie ustawa z dnia 1 kwietnia 2016 roku o zakazie propagowania komunizmu lub 

innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej. Na terenie Śmigla znajduje się ulica, której patronem jest Jan Krasicki – działacz 

i propagator ideologii komunistycznej, którego biogram został opublikowany na stronie 

internetowej Instytutu Pamięci Narodowej. Komisja Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi 

Polskiemu uznała, że nazwa powyższa powinna zostać zmieniona jako wypełniająca normę 

art. 1 Ustawy o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez 

nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. W związku z powyższym 

Burmistrz Śmigla zwrócił się do Przewodniczącego Zarządu Osiedla nr 4 w Śmiglu Pana 

Włodzimierza Drótkowskiego o zwołanie zebrania mieszkańców osiedla nr 4 celem odbycia 

konsultacji społecznych w tej sprawie. Na zebraniu mieszkańców osiedla nr 4 w Śmiglu, które 

odbyło się w dniu 06.04.2017 roku jednogłośnie przyjęto propozycję zmiany nazwy ulicy 

Janka Krasickiego na ulicę Ignacego Krasickiego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy IPN na swojej stronie internetowej ma 

wypisane nazwy ulic, które musza zostać zmienione? 

Pan Kubiak odpowiedział, że jest taki wykaz i znajduje się w nim ul. Jana 

Krasickiego. 

Radny Adamczewski zapytał co z ul. Rudnickiego? 

Pan Kubiak wyjaśnił, że czas na zmianę nazw jest do końca sierpnia i została wysłana 

propozycja z Lucjana na Konrada jednak nie ma jeszcze pisma z IPN. 

Radny Lech żak zapytał czy w gminie są jeszcze takie nazwy ulic, które musimy 

zmienić? 

Pan Kubiak wyjaśnił, że w gminie nie ma już więcej takich nazw ulic. Dodał także, że 

zmiana nazwy ulicy z mocy ustawy nie powoduje powstania kosztów po stronie mieszkańców 

w przypadku zmiany dokumentów. 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/255/17 w sprawie zmiany nazwy ulicy "Janka Krasickiego" na "Ignacego 

Krasickiego" w Śmiglu. 

 

9) w sprawie nadania nazwy ulicy Przemysłowej w Koszanowie. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Adam Kubiak i wyjaśnił, że konieczność 

nadania nazwy ulicy  działce o nr geod. 351 w Koszanowie będącej drogą gminną 

spowodowana była wnioskiem o nadanie numeru porządkowego dla nieruchomości o nr geod. 

157/1, na której zlokalizowana jest oczyszczalnia ścieków w Koszanowie. Nadanie nazwy 

ulicy dla tego rejonu Koszanowa jest niezbędne, ponieważ umożliwi ustalanie właściwej 

numeracji porządkowej dla przyległych do ulicy nieruchomości, na których aktualnie 

powstaje zabudowa mieszkaniowa. Nadanie nazwy ulicy Przemysłowej w Koszanowie 

następuje po konsultacjach z sołtysem Koszanowa, na których wypracowano wspólne 

stanowisko proponowanej nazwy ulicy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXIII/256/17 w sprawie nadania nazwy ulicy Przemysłowej w Koszanowie. 
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Ad.10. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

1) Na pytanie radnego Michała Skrzypczaka Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że 

zapewne chodzi radnemu o ścieżkę rowerową, o której była już wcześniej mowa. 

Jednak nie ma w tym budżecie pieniędzy na ten cel. Wątpliwe jest, że będzie to w tym 

roku wykonane, bardziej w następnym, chyba że pojawi się jakieś dofinansowanie. 

 

Więcej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.11. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że jest wyjaśniana kwestia własności kolejki na terenie 

Żegrówka. Jest to odwieczny problem z utrzymaniem porządku na tym terenie. Zostały już 

podjęte pewne działania wspólnie ze starostą kościańskim. 

 Wicestarosta Kościański Stefan Stachowiak zauważył, że nie było z tym odcinkiem 

problemu gdy jeździła kolejka – wtedy teren ten utrzymywał w porządku ZGKiM. 

Niewątpliwie jest to pas drogi i pojawił się problem. 

 

Ad. 12. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest                                        

na sierpień, chyba że zaistnieje potrzeba wówczas zostanie zwołana sesja wcześniej. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zwrócił się z prośbą o wyczyszczenie 

studzienek kanalizacyjnych w kanalizacji burzowej w Przysiece Polskiej i w Starej Przysiece 

Drugiej. 

Wicestarosta Kościański przekazał, że w tym tygodniu zostanie rozstrzygnięty 

przetarg na drogę Włoszakowice – Nietażkowo i wówczas będzie wiadomo jaki jest budżet tej 

inwestycji. Powiat planuje także inne inwestycje na terenie gminy Śmigiel. I tak: poszerzenie 

chodnika Bruszczewo stare Bojanowo do 2 m, powierzchniowe utrwalenie drogi na odcinku 

Stare Bojanowo – Sierpowo, utwardzenie masa bitumiczna odcinka Karmin – Chełkowo, 

dokończenie ul. Krętej w Starym Bojanowie oraz utwardzenie masą drogi Stare Bojanowo – 

Spławie. Łączne nakłady finansowe powiatu na gminę Śmigiel to ponad 1 mln. 300 tys. zł. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 13. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXXIII  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 17:35. 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 


